
PROTOKÓŁ NR XXX/2013 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 21 lutego 2013 roku  
w Urzędzie Miejskim w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radni nieobecni:  
Radna Anna Jadwiga Rosińska-Dolik 
Halina Szaniawska  
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca Burmistrza     Zdzisław Średniawski  
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście ( lista obecności, jako załącznik nr 2). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 14 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXX SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował ,że Pan Robert Lewandowski 
Burmistrz Gminy Żmigród zwrócił się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie, Przewodniczący rady odczytał wniosek , który stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
Radny Henryk Bagiński  skierował do Przewodniczącego rady zapytanie ,iż jest to 
sesja zwykła i nie został dochowany termin zgodnie ze Statutem Gminy Żmigród. 
Uważam , dodał Radny ,że to co dziś jest podejmowane jest nieprawne. 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że jest to sesja nadzwyczajna .  
Radny Henryk Bagiński  gdzie jest napisane ,że jest to sesja nadzwyczajna . 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że nie ma takiego pojęcia.  
Pracownica biura rady przeniosła  ustawę o samorządzie gminnym. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił , że Pan Rady, jak i pozostali radni 
otrzymali zaproszenie. W zaproszeniu został przywołany   art.20 ust.3 ustawy z dnia 
08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym ( tekst jedn. Dz. U. Nr 142 poz. 
1591).Przewodniczący rady odczytał treść art.20 ust. 3 
ust.3 Na wniosek wójta lub co najmniej ¼ ustawowego składu rady gminy 
przewodniczący obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 7 
dni od dnia złożenia wniosku .Wniosek o zwołanie sesji powinien spełniać 
wymogi określone w ust.1 w zdaniu drugim. 
Radny Henryk Bagiński  powiedział, że zaproszenie otrzymał trzy dni przed sesją . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odpowiedział ,że sesję przewodniczący 
zwołuje w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. 
Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Henryka 
Bagińskiego powiedział, że jest to przepychanka słowna, a Pan Prezes czeka na 
uchwałę o dopłatach , ponieważ jest przed wysyłaniem rachunków ,a jest to dobrze 
zrobione i w interesie mieszkańców. 



Radny Henryk Bagiński w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Leszka 
Kraszewskiego powiedział, że to, co będzie z Panem Prezesem to się okaże. 
Natomiast, dodał Radny, że chce wiedzieć czy stoimy na gruncie prawa. Spotykamy 
się po raz drugi w tej samej sprawie, wtedy Pan Radny tego nie oponował. Pan 
Radnym jest po to, aby spełniać życzenia Pana burmistrza. Spotykamy się w 
sprawie, gdzie nasz Klub był za odrzuceniem tej uchwały, co zostało potwierdzone 
przez Nadzór Wojewody i wtedy Pan uważał, że wszystko było dobrze zrobione. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur 
na Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę Radnego Rafała Zagórskiego  
Radny Rafał Zagórski wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” wybrali Radnego Rafała 
Zagórskiego Sekretarzem obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
Podjęcia uchwał: 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie zatwierdzenia dopłaty dla odbiorców usług z 
zakresu zbiorowego odprowadzania ścieków realizowanego przez 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Dolina Baryczy” sp. z o.o. z 
siedzibą w Miliczu 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz udzielił głosu dla Pana Roberta 
Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród poinformował, że projekt 
został złożony wraz z wnioskiem do Przewodniczącego rady. W projekcie uchwały 
została ujęta propozycja dopłaty w wysokości 33% ceny taryfowej netto do każdego 
m3 odprowadzanych ścieków. Na dziś obowiązująca dopłata wynosi 46% ceny 
taryfowej. Pan Burmistrz zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały nr 1 i nr 2, 
dodając, iż są to dwa różne projekty uchwał, ale dotyczą tego samego tematu, 
dopłatę w wysokości 40%, co daje 4,22 zł netto, a 4,55 zł brutto, która jest kosztem 
gminy. Łączna kwota wydatkowana na dopłaty z budżetu Gminy to ok.1.260.000, -zł. 
Mieszkańcy będą ponosić koszt w wysokości 60% w stosunku do taryfy, która 
zacznie obowiązywać od 22 lutego br. 
Pan Zbigniew Węgrzyn Prezes PGK „Dolina Baryczy” poprosił, aby w projekcie 
uchwały przy podanym procentowym udziale podać również wartości w złotych. Pan 
Prezes kontynuując temat wyjaśnił, że przy 35% udziale gminy w kosztach, wychodzi 
sporny grosz, którego nie da się przeliczyć w żaden sposób. 
Radny Damian Sułkowski zwrócił się z zapytaniem do Pana Burmistrza, dlaczego w 
projekcie uchwały została podana wysokość dopłaty w procentach.  
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród wyjaśnił, że z własnych 
przemyśleń, rozmowy z Klubem Radnych oraz z propozycji składanej przez Pana 
radnego. Pan Burmistrz w odniesieniu do sugestii Pana Prezesa powiedział, że 40% 
dopłaty daje kwotę 4,22 zł netto i dlatego prosi o pozostawienie w uchwale dopłaty 
procentowej, ponieważ jest dodany zapis bezterminowość dopłaty. 
Pan Paweł Nakonieczny Główny Księgowy PGK „Dolina Baryczy” wyjaśnił, 
przedstawiając wyliczenia dodając, że jeżeli dopłata będzie podana wartościowo nie 
będzie spornego grosza, który w dopłacie wskazanej w procentach wystąpi. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród w odniesieniu do wyjaśnień 
Głównego Księgowego powiedział, że nie będzie się upierał w sprawie dopłaty 



wykazanej procentowo, ale zgodnie z sugestią Pana Prezesa PGK obok wskazania 
procentowego zostanie podana wartość w złotych.  
Radny Damian Sułkowski nawiązał do wzrostu stawek podatków, które są duże dla 
naszych mieszkańców w roku 2013. Obecnie wchodzi w życie ustawa śmieciowa, za 
którą mieszkańcy nie winią rząd, ale gminę i radnych. Następnie Radny nawiązał do 
dopłat dla mieszkańców do ścieków, która przez ostatnie dwa lata wynosiła 46%. 
Natomiast propozycja 35% dopłaty była dla Niego wielkim zaskoczeniem, ponieważ 
jest niższa niż miesiąc temu, kiedy Rada podejmowała uchwałę. Radny dodał, że 
należało spodziewać się tego, że RIO ( Wydział Nadzoru i Kontroli Wojewody) 
stwierdzi nieważność uchwały w sprawie odmowy zatwierdzenia przez Radę stawek 
za kanalizację. Na zakończenie Radny wniósł w imieniu Klubu Porozumienie 
Żmigrodzkie wniosek w sprawie utrzymania 46% dopłaty do ścieków. 
Radny Henryk Bagiński powiedział, że chce wrócić do prawnego aspekt tej 
uchwały. Cytat: tu nic innego się nie nasuwa tylko takie stwierdzenie, jest to 
miłosierdzie Burmistrza Gminy. W dniu 28 grudnia większość z Państwa radnych 
spełniając życzenie Pana Burmistrza odrzuciła tę uchwałę głosami 10 radnych  …. 
Cd. Cytatu. W styczniu otrzymujemy stawkę 4,06, która ma być głosowana do 
poprzedniej uchwały. Dziś w dokumentach mamy podane 35%, a Pan Burmistrz 
podnosi dopłatę do 40%.Dziś podatnik Żmigrodzki ponosi bardzo dużo, dlatego dodał 
Radny, ż e popiera radnego Sułkowskiego w sprawie dopłaty w wysokości 46% do 
ścieków. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy powiedział, że dopłata nie jest z nieba, 
ale z podatków wszystkich mieszkańców, które wpływają do budżetu. Pan Burmistrz 
przypomniał podstawową zasadę w temacie gospodarki ściekowej, że 
zanieczyszczający płaci Niesprawiedliwością jest obarczanie większą dopłatą 
podatników, którzy w inny sposób gospodarują ściekami, mając własne 
oczyszczalnie ścieków. Proporcja dopłaty 60 na 40 jest dużą pomocą z budżetu 
gminy. Klub Porozumienie Żmigrodzkie, zarzuca Burmistrzowi miłosierdzie, 
natomiast sam też działa populistycznie pokazując, że my to damy więcej. Burmistrz i 
służby burmistrza poradzą sobie i znajdą w budżecie 200 tys. zł, ponieważ różnica 
między 40%, a 46% to ponad 200 tys. zł. Pan Burmistrz zwrócił się do radnych o 
przyjęcie autopoprawki o 40% dopłacie do ścieków, czyli 4,22 zł netto. 
Pani Bogumiła Gałka Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Żmigrodzie 
powiedziała, iż Spółdzielnia nie będzie w stanie tak szybko wprowadzić nowe opłaty 
za ścieki, ponieważ zgodnie z ustawą o spółdzielniach mieszkaniowych i ochronie 
lokatorów opłata za ścieki jest niezależna od zarządcy i spółdzielnia ma obowiązek 
powiadomić mieszkańców o zmianie stawki za ścieki, jeżeli mieszkańcy zostaną 
teraz powiadomieni to opłata powinna wejść w życie od 1 marca. Pani Prezes 
powiedziała, że nie wie jak ma zrobić, a dotyczy to wszystkich zarządców budynków. 
Na zakończenie Pani Prezes zwróciła się z prośbą o rozważenie i wprowadzenie 
wszystkich zmian od 1 marca. 
Radny Henryk Bagiński odniósł się do wypowiedzi Pana burmistrza w sprawie 
populizmu Klubu Porozumienie Żmigrodzie cytat są obszary, w których Pan wydaje 
dla wielu w mniejszej ilości mieszkańców Żmigrodu pieniądze, wtedy Pan się nie 
pytał i Pan potrafił znaleźć, ale tutaj dotyczy większości gminy. Pan radny zwrócił się 
również do Pani Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej mówiąc, że mu się potwierdza, iż 
uchwała powinna być przegłosowana w grudniu i byłby spokój ze stawkami, a teraz 
mamy wszystko na zapalenie płuc, a to tylko świadczy o pewnych działaniach 
radnych. Jak mamy traktować poważnie swoją funkcję to ją traktujmy?” 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Henryka Bagińskiego powiedział, że radny stwierdził prosta uchwała, a popełniono 
błędy. Uchwała w sprawie taryfy za ścieki nie jest prostą uchwałą. Zdarzyło się, że 
uchwały były zaskarżane przez PGK, ale ważność uchwał była podtrzymywana przez 
Nadzór. W sprawie podatków Przewodniczący rady powiedział, że gminy stosują 
różne strategie, które realizuje. W gminie z nami sąsiadującej Prusicach podatki są 
najwyższe.   W odniesieniu do kwestii zgłoszonej przez Panią Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej Przewodniczący rady Jan Czyżowicz o przedstawienie, jakiegoś 
rozwiązaniu. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród w odniesieniu do kwestii 
poruszonej przez Panią Prezes powiedział, że może Spółka ma jakiś pomysł, 
ponieważ gmina w tym momencie nie jest stroną. 
Pan Zbigniew Węgrzyn Prezes PGK „Dolina Baryczy „ cytat nie umiem 
odpowiedzieć, ale co byśmy nie zrobili to będzie to miało skutki prawne. Jest 14 dni 
do wejścia nowej stawki, taryfy. Pan Prezes dodał, że nie jest tak, że od dzisiejszego 
dnia mamy wszystkie odczyty na ten dzień. Spółka będzie wystawiała prognozowane 
faktury na podstawie podjętej uchwały, ale to potrwa. Na zakończenie Pan prezes 
jeszcze raz powiedział, że nie umie odpowiedzieć, co może w tej sprawie zrobić. 
Radny Damian Sułkowski odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego rady w 
sprawie podatków i opłat, dlaczego Pan Przewodniczący nie powiedział o cenie za 
ścieki. Radny zwrócił się do Pana Burmistrza z zapytaniem, ile jest oczyszczalni 
przydomowych, jaki to procent. I odpowiedział sobie sam, że jest to znikomy procent, 
ponieważ większość mieszkańców jest podłączona do oczyszczalni zbiorczej.  
Radni nie wnieśli innych uwag i zapytań do projektu uchwała. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek i 
autopoprawkę, które zostały złożone przez Pana Roberta Lewandowskiego 
Burmistrza Gminy i Radnego Damiana Sułowskiego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie 
wniosek radnego Damiana Sułkowskiego za dopłatą do ścieków w wysokości 
46%, ponieważ był dalej idącym. 
Wniosek otrzymał 3 głosy „za”, 10 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. Wniosek nie został przyjęty.  
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę złożoną 
przez Pana Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy za dopłatą do ścieków 
w wysokości 40% i dopisać tj. 4,22 zł netto. 
Autopoprawka otrzymała 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 3 głosy 
„wstrzymujące”. Wniosek został przyjęty. 
Radni nie zgłosili innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz 
z przyjętą autopoprawką o 40% dopłacie do ścieków z dopiskiem tj.4,22 zł netto.  
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za”, 
             3 głosami „przeciw” 
             0 głosów „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.222.2013 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie ustalenia dopłaty do kosztów odbioru ścieków 
dowożonych z gospodarstw domowych do oczyszczalni ścieków w Żmigrodzie 
zarządzanej przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Dolina Baryczy z 
siedziba w Miliczu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał treść uchwał. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy przypomniał, że złożył autopoprawki 



do dwóch projektów uchwał w sprawie o 40 % dopłacie do ścieków z dopiskiem 
tj.4,22 zł netto. 
Radny Damian Sułkowski postawił wniosek do projektu uchwały w sprawie 46% 
dopłacie do ścieków.  
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie 
wniosek radnego Damiana Sułkowskiego za dopłatą do ścieków w wysokości 
46%, ponieważ był dalej idącym. 
Wniosek otrzymał 3 głosy „za”, 10 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. Wniosek nie został przyjęty.  
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę złożoną 
przez Pana Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy za dopłatą do ścieków 
w wysokości 40% i dopisać tj. 4,22 zł netto. 
Autopoprawka otrzymała 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 3 głosy 
„wstrzymujące”. Wniosek został przyjęty. 
Radni nie zgłosili innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz 
z przyjętą autopoprawką o 40% dopłacie do ścieków z dopiskiem tj.4,22 zł netto.  
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za”, 
             3 głosami „przeciw” 
             0 głosów „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.223.2013 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXX SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1440. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 

 


